
PŘIPRAVOVANÉ  
AKCE:

zpravodaj obce Kněževes (u Prahy)   ročník 25   prosinec 

KNĚŽEVÁK 4 20
24

22. 12. od 18.00 hod. 
Vánoční sousedské setkání před 
požární zbrojnicí

24. 12. od 14.30 hod. 
Vánoční sousedské setkání v kapli 
sv. Václava

31. 12. od 9.45 
tradiční Silvestrovský fotbálek na 
hřišti

1. 1.  od 16 hod. 
Novoroční koupání v rybníku

8. 2. od 14.00 
Dětský karneval v KD

8. 2. od 20.00 
Valentýnská maškarní zábava v KD

22. 3. od 20.00 
Josefská zábava v KD



Obecní úřad
Kompletní zápisy zastupitelstva 
obce naleznete na 
www.knezeves.cz

Zápis č. 25 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes konaného 
dne 23. 9. 2024 
 
 Zastupitelstvo obce schvaluje: 

•  Zakoupení programu Codexis – Monitor 
obecní samosprávy.

•  Smlouvy na věcná břemena mezi Obcí 
Kněževes a ČEZ Distribuce, a. s. (bez pů-
vodně požadovaného navýšení o 20%).

•  Prodej části obecního pozemku parc. č. 
679/3 o výměře 54m2 (nově zakreslená 
část 679/37) za cenu 750,- Kč/1m2.

 
 Zastupitelstvo obce bere na vědomí:

•  Zprávu starosty obce o činnosti RO a ZO 
od června 2024.

 
Diskuse a závěr:
•  Projednání úpravy koryta potoka – tento 

bod bude znovu projednáván na příštím 
zasedání ZO

•  Ordinace pediatrie v Kněževsi – MUDr. 
Staňová dnem 31. 10. končí; obec bude 
v této záležitosti spolupracovat s KÚ 
Středočeského kraje, odborem zdravot-
nictví a dále bude poptávat nového pe-
diatra do zdejší ordinace

Zápis č. 26 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes konaného 
dne 21. 10. 2024  
 Zastupitelstvo obce schvaluje: 
•  Žádost spol. ElektroŠkach, s.r.o. o uza-

vření Smlouvy o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene na pozemku parc. 
č. 714/1 za 2000,- Kč (kabelové vedení 
NN a kabelové skříně).

•  Žádost ČSŽ o finanční příspěvek na akce 
pořádané v roce 2025 ve výši 35 tisíc korun.

•  Žádost ČSŽ o prominutí nájemného 
v KD na taneční kurz.

•  Žádost ředitelky MŠ o souhlas obce jako 
zřizovatele podat žádost o dotaci na pro-
jekt Šablony II z OP JAK v celkové výši 
327.402,- Kč.

•  Přijetí dotace od Letiště Praha na biodi-
verzitu pro MŠ.

•  Rozpočtové opatření č. 6
•  Aktualizaci souhlasného vyjádření obce 

k revizi projektové dokumentace: „II/240 
a II/101, přeložka silnic v úseku D7 – D8: 
I. etapa.“ 

 Zastupitelstvo obce neschvaluje:

•  Žádost o pronájem sálu KD s přenocová-
ním od 9. 11 – 10. 11. 2024 na Halloween-
skou párty; KD není z hygienických důvo-
dů určen k přenocování osob, je nutné dbát 
na noční klid atd. (viz vyhláška obce).

•  Žádost o pokácení keřů u komunikace 
před č. p. 182 z důvodu bezpečnosti na 
chodníku (plot slouží jako bariéra) a do-
poručuje řešit přehlednost výjezdu na 
komunikaci technickým zařízením, např. 
umístěním zrcadla.

 Diskuse a závěr:
•  Úprava koryta potoka – pan Poláček za-

tím nepředložil cenu za vyčištění.
•  Osvětlení vchodu do kulturního domu – 

bude řešeno s firmou Elpedo.
•  Informace starosty obce, že na prosinco-

vé zasedání ZO přijdou architekti ohled-
ně výstavby u rybníka. (ZO připraví po-
žadavky a připomínky).

•  Připomínka p. Holana – má přislíbený 
vánoční strom do KD.

•  Návrh p. Seinera na zvážení redukce ko-
runy jasanu u vjezdu do č. p. 30.

 
Zápis č. 27 a přehled usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce Kněževes konaného 
dne 18. 11. 2024 
 
 Zastupitelstvo obce neschvaluje:
•  Žádost paní Moniky Dvořákové ohledně 

vytvoření 1 parkovacího místa a instalaci 
zrcadla.

•  Návrh dělení parcel parc. č. 542/2, 542/3, 
558/112 a 558/113 v k. ú. Kněževes. Pod-
mínky ohledně napojení na komunikaci 
a inženýrské sítě zpracuje Ing. Wagner.

 Zastupitelstvo obce schvaluje:

•  Žádost Baráčníků o pronájem KD na  koná-
ní divadelních představení dne 1. 12. 2024 
(zdarma) a  dne 15. 12. 2024 (za 4 000,- Kč). 

•  Sdělení ČEZ Distribuce a. s., že akceptuje 
vyhlášku pro určování věcných břemen 
ze strany obce a současně akceptuje cenu 
záboru danou OZV. Povinnost v podobě 
úhrady ceny záboru splní a před vstu-

Slovo starosty
Vážení 
spoluobčané,

 
 v několika posled-

ních číslech jsem se 
zabýval koupí po-
zemku pod vodo-
jemem. Dnes mohu 
uvést, že pozemek 
je zaplacen, ale ještě 

není převeden na obec. Letiště Praha nám 
pomohlo s uhrazením části ceny v rámci 
programu “Dobré sousedství”. Na tomto je 
vidět, že naše spolupráce s Letištěm je pro-
spěšná oběma partnerům. Musíme si uvědo-
mit, že oba partneři mají právo na existenci, 
musí hledat cesty, jak spolupracovat. Žádný 
z partnerů se nechce stěhovat. Já mohu po-
tvrdit, že máme velmi dobrou spolupráci 
s vedením letiště. 
V současné době řešíme následky povodně. 
Tato záležitost ale nebude vyřešena mávnu-
tím proutku. Letiště vybuduje v Bílé skále 

další retenční nádrž na dešťovou vodu. Další 
věci se připravují. Vedení si uvědomuje svůj 
vliv na životní prostředí v Kněževsi. Proto se 
snaží pomoci nám ho v obci zlepšovat.
Veřejná prostranství jsou téměř uklizena od 
nekonečného listí. Musím ale uvést, že naši 
zaměstnanci uklízejí to, co je obecní, ovšem 
někteří vyváží listí ze zahrad na obecní, což 
by neměli.
Ve středu 27. 11. proběhla revize na OÚ, kte-
rou prováděla komise z KÚ. Výsledek byl 
dobrý bez ztráty kytičky. Za toto děkuji Ing. 
Semerádové, Ing V. Vlčkové a Ing. Šarapat-
kovi, kteří připravili písemnosti, které kont-
rolní orgán požadoval. 
V listopadu proběhla také kontrola dětských 
hřišť. Výsledek ještě neznám, jen mohu kon-
statovat, že se nejhůře udržuje dětské hřiště 
u Ouvalky. Také tam stále chybí cedule o za-
krývání pískoviště. 
Před nadcházející zimou vás chci, vážení ob-
čané, požádat o kázeň při parkování tak, aby 
naše technika mohla projet při úklidu sněhu. 

Prostě, když tam nebudeme moct projet, tak 
tam nepojedou. V podstatě budou potrestá-
ni i neviní občané. Obec není povinna dělat 
parkovací místa pro občany, tak jak se to ně-
kteří myslí. Je pravidlem, že obec vyžaduje 2 
parkovací místa na jeden byt na soukromém 
pozemku.
Naší chloubou je obnovená lipová alej Na 
staré silnici, kterou vysadila firma pana 
Chládka, hasiči ji pravidelně zalévali a naši 
zaměstnanci sekali trávu. Za celý rok ne-
uschla ani jedna lípa. Ve výsadbě chceme 
pokračovat i formou náhradní výsadby na 
různých místech v obci. Na některá místa 
máme projekty, na ostatních je musíme ne-
chat udělat. 

Vážení spoluobčané, přeji vám v novém roce 
hodně zdraví a štěstí. Klidné prožití vánoč-
ních svátků.

Stanislav Kettner
starosta obce
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pem na pozemek bude ze strany zhoto-
vitele stavby tento poplatek uhrazen. 

•  Nabídku p. Vladimíra Šebka na zhoto-
vení 6 kusů panelů Naučné stezky za 14 
880,- Kč + DPH. K návrhu textu se bude 
ZO vyjadřovat po jeho předložení.

 
Diskuse a závěr:
•  Žádost Spolku Havlíček o poskytnutí 

dotace na činnost v roce 2025 – předáno 
FV a bude projednáno v prosinci tohoto 
roku.

•  ZO bere na vědomí oznámení p.  Ečera 
o úpravě obecního prostranství před do-
mem č. p. 214.

•  Global Partner sociální služby, s.r.o.  – žá-
dost o poskytnutí finančního příspěvku 
na rok 2024 ve výši 10 000,- Kč:  paní Pav-
líková zjistí stav prováděné péče u na-
šich 2 občanů, kterých se týká, a ZO poté 
rozhodne.

 
 ZO bere na vědomí

•  Modernizace trati Praha-Ruzyně - Klad-
no, náhradní výsadba na pozemcích ve 
vlastnictví obce. 

•  ÚZSVM: Kupní smlouva na pozemky 
pac. č. 644/3 a st. 433 (výzva k úhradě 
kupní ceny 3 670 000,- Kč).
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 Digitální úřední deska (DUD)

Vážení spoluobčané,
dne 14. listopadu byla u vchodu do obecní-
ho úřadu firmou Galileo instalována nová 
digitální úřední deska naší obce, která na-
hradila původní úřední desku ve formě ná-
stěnky či klasické vývěsky. Instalace nové 
digitální úřední desky vychází z dlouho-
dobé strategie a snahy naší obce o zlep-
šení způsobu informování našich občanů 
o dění v obci a okolí. Rovněž vychází ze 
snahy českého státu o postupnou digitali-
zaci státní správy. Takto to lze, myslím ko-
rektně říci. Pohlížet na to lze ale i jinak a to 
čistě pragmaticky. Totiž množství povin-
ně zveřejňovaných informací na úředních 
deskách obcí za poslední dobu výrazně 
vzrostlo. Vzrostl i jejich rozsah. Kupříkla-
du v době budování rozšířeného nájezdu 
na D7 bylo nutné vyvěšovat týdně přibliž-
ně dva mnohostránkové dokumenty tak, 
aby občané, kteří chtějí tyto informace vě-
dět, k nim měli přístup. Na takové množ-
ství dokumentů takového rozsahu je stará 
původní papírová úřední deska naprosto 
nevhodná a vyvěšené dokumenty tvořily 
spíše na desce chaos, než že by jakkoliv 
přehledně poskytovaly informace. Z výše 
uvedených důvodů je rovněž českým stá-
tem plánováno, že by v horizontu několika 
málo let měly digitální úřední desky na-
hradit své nástěnkové předchůdce man-
datorně ve všech obcích. K tomuto postoji 
naší státní správy jsem zaslechl i některé 
kritické hlasy. Podle mého osobního ná-
zoru je ale snaha státu o co nejkvalitnější 
informovanost občanů lepší, než kdyby ob-
čany neinformovala tak, jak tomu mnohdy 
bylo v dobách minulých. Tolik tedy struč-
ně k základním motivacím, proč pořídit di-
gitální úřední desku v Kněževsi.

Zastupitelstvo obce Kněževes ve spolupráci 
s Informační komisí obce Kněževes navíc 
využili vypsaný dotační titul Středočeského 
kraje pro modernizaci občanského vybave-
ní a to v rámci Středočeského fondu obnovy 
venkova, díky němuž byla valná část nákla-
dů na nákup a instalaci digitální úřední des-
ky financována právě Středočeským krajem 
v rámci uvedeného dotačního programu. 
Dotační program pokryl cca. 85% veškerých 
vstupních pořizovacích nákladů.
Naše obec dále celé technické řešení ještě 
vylepšila v tom smyslu, že byla realizována 
plná integrace nové digitální úřední desky 
s webovými stránkami obce a ostatními 
digitálními médii, která pro informova-
nost občanů naše obec používá. To v praxi 
znamená, že se informace zveřejňované na 
úřední desce na webových stránkách obce 

automaticky propisují a zobrazují na fy-
zické digitální úřední desce, aniž by je tam 
musel někdo speciálně zadávat. To jednak 
spoří mnoho práce se zveřejňováním da-
ných dokumentů a rovněž toto zajišťuje, že 
je informační obsah na všech místech, kde 
se informace pro občany objevují, zcela 
totožný. To byl také jeden z hlavních dů-
vodů, proč byla dodavatelem úřední des-
ky zvolena ze tří kandidátů firma Galileo. 
Tedy jednoduše proto, že ostatní dodava-
telé měli cenové podmínky srovnatelné, 
ale možnost integrace jimi dodávaných 
úředních desek u jejich technických řešení 
absentovala.

Nová digitální deska poskytuje informace 
nejen velmi přehledně a její ovládání je vel-
mi intuitivní, ale poskytuje také vysokou 

míru přístupnosti. Umí například přímo 
nahlas přečíst obsah otevřeného dokumen-
tu těm, kteří buď nechtějí a nebo si jej jed-
noduše nemohou snadno přečíst, apod. 
 Celá akce instalace nové digitální úřední 
desky naší obce vyžadovala rovněž přípra-
vu kabelové infrastruktury pro připojení 
napájení digitální úřední desky elektrickou 
energií a samozřejmě také nezbytné kabe-
ly pro její připojení k internetu. Velké díky 
v tomto ohledu patří panu Petru Dobiá-
šovi, který se o rozvedení a přípravu celé 
kabelové infrastruktury pro novou úřed-
ní desku velmi pružně postaral. Příprava 
instalace nové desky rovněž zahrnovala 
nové  štuky a výmalbu u vchodu do obec-
ního úřadu tak, aby se nová deska instalo-
vala na pěkný již upravený a nově vyma-
lovaný podklad. Zde jdou velké díky panu 
Romanu Holanovi, který se postaral velmi 
zodpovědně a ve velmi krátkém termínu 
zase o tuto část. Velkou součinnost rovněž 
poskytla firma Katro, náš obecní poskyto-
vatel internetového připojení v naší obci.

Poděkování patří rovněž všem zastupite-
lům i panu starostovi Kettnerovi za veš-
kerou podporu v celé akci i za podporu 
veškerého konání Informační komise naší 
obce.
 
Věřím, že nová digitální úřední deska bude 
v naší obci sloužit ve spojení s ostatními di-
gitálními médii dobře svému účelu a že se 
i v tomto ohledu můžeme cítit jako obec ve 
21. století informační společnosti.

 Za Informační komisi obce Kněževes,  
 Ing. Jan Šarapatka
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Obecní knihovna
 VÝROČÍ AUTORA

Franz Kafka 
3. 7. 1883 – 3. 6. 1924
Narodil se na Starém 
Městě pražském jako 
nejstarší syn velkoob-
chodníka s galanterií. 

Nejprve navštěvoval Německou chlapec-
kou obecnou školu v Masné ulici (1889–
1893), poté Německé státní gymnázium 
v zadním traktu paláce Golz-Kinských 
na Staroměstském náměstí (1893–1901). 
V letech 1901 až 1906 studoval práva na 

německé Karlo-Ferdinandově univerzitě 
a navštěvoval také přednášky z germanis-
tiky a dějin umění. V roce 1902 se setkal 
s Maxem Brodem, rovněž studentem Kar-
lo-Ferdinandovy univerzity, a jejich přá-
telství trvalo až do Kafkovy smrti v roce 
1924. V roce 1906 Kafka promoval a stal se 
doktorem práv. V roce 1907 začal pracovat 
a byl tři čtvrtě roku zaměstnán u pojišťov-
ny Assicurazioni Generali na Václavském 
náměstí. Od srpna 1908 až do svého před-
časného penzionování v roce 1922 pra-
coval v Dělnické úrazové pojišťovně pro 
Království české v ulici Na Poříčí, nejprve 
jako koncipient, poté na různých pozicích 
tajemníka. 

Dílo: Za nejdůležitější Kafkovy práce jsou 
všeobecně považovány romány Proces, 
Nezvěstný, Zámek a novela Proměna. Stě-
žejní část Kafkova díla byla za jeho živo-
ta téměř neznámá, publikoval jen několik 
povídek. Proslulým autorem se Kafka stal 
až po své smrti, zejména po druhé světové 
válce, a dnes patří ke klasikům literatury 
20. století. Důležitými motivy jeho tvorby 
jsou pocity vyřazenosti a izolace. V kon-
trastu s tím je často humorné a ironické 
líčení děje. Dalším podstatným rysem jeho 
tvorby jsou hrdinové, kteří se stávají před-
mětem ponižování. Ukončení příběhů jsou 
zpravidla tragická a bezvýchodná.
 p. Bareš, knihovník

 Kabelová televize v naší obci
Vážení spoluobčané,
jak jistě z uplynulých let víte, firma Katro je 
již několik let strategickým partnerem naší 
obce ve smyslu provozu kabelové televize 
a kabelového internetu v Kněževsi. Firma 
Katro využívá kabelovou infrastrukturu, 
kterou jako obec vlastníme a nejen, že se 
stará o její údržbu a servis, poskytuje ale 
také našim občanům služby kabelové te-
levize a kabelového internetu jako takové.
Mnozí z Vás služby kabelové televize, ka-
belového internetu či obojí využíváte. S vý-
vojem technologií přicházejí technologické 
změny i v této oblasti a firma Katro přichá-
zí do naší obce s novou generací služeb ka-
belové televize, tak zvanou IPTV. Rádi by-
chom vás, kteří třeba ještě nemáte s touto 
technologií zkušenosti, anebo jste s ní ještě 
nepřišli do styku, v krátkosti v tomto člán-
ku s touto technologií seznámili a objasni-
li její technické pozadí a hlavně praktické 
přednosti.
 
Současný stav
V současné době poskytuje firma Katro 
v naší obci kabelové televizní vysílání 
v takzvané liniové podobě. To znamená, že 
po kabelu běží v reálném čase právě vysí-
lané programy stejně tak, jako kdybychom 
využívali klasickou anténu pro pozemní 
vysílání. Toto technické řešení umožňuje 
vybrat si dle daného tarifu, který si hra-
díme, z relativně velkého množství pro-
gramů. Programy lze ale sledovat pouze 
v reálném čase a technologie neumožňuje 
žádné další zajímavé funkce.

 
Co je IPTV a jak funguje?
V současné době firma Katro nabízí našim 
občanům přechod na technologicky vyspě-
lejší způsob šíření televizního signálu, tedy 
na tzv. IPTV. Jak jsem zmiňoval výše, v naší 
kabelové infrastruktuře se šíří nejen signál 
kabelové TV, ale také signál internetový. 
A toho lze právě zde velmi dobře využít. 
IPTV je moderní způsob, jak sledovat tele-
vizi, který funguje právě přes internet, což 
v případě naší obce znamená, stále po tom 
stejném kabelu. Prakticky je to tak, že místo 
tradiční antény, satelitu nebo původního li-
niového vysílání po stávajícím kabelu
získáváte obraz a zvuk přímo přes internet. 
Stačí zapnout televizi a ta se automaticky 
připojí na internet, kde si „stáhne“ pořad, 
který chcete sledovat.
 
Technické požadavky IPTV
K tomu, abyste mohli IPTV využívat, potře-
bujete stabilní a rychlé internetové připoje-
ní, ideálně po kabelu. Tím právě v naší obci 
disponujeme. Pokud máte chytrou televizi, 
stačí do ní jednoduše nainstalovat Katro 
aplikaci. Pokud vlastníte starší model tele-
vizního přijímače, pomůže Vám chytrý set-
-top box, který z Vaší televize udělá chytré 
zařízení schopné přehrávat IPTV a mnoho 
dalších věcí. Pokud tedy v současné době 
již kabelovou televizi od Katra máte, k pře-
chodu na IPTV Vám technicky postačí jen 
výměna set-top boxu. Samozřejmě je nutné 
si přechod na příslušný IPTV tarif s firmou 
Katro nejprve vyjednat.
 

IPTV a její výhody
Hlavní výhodou IPTV je její flexibilita. Mů-
žete sledovat pořady, které už byly odvy-
sílány, a to klidně až 7 dní zpětně. Když si 
potřebujete odskočit, můžete živé vysílání 
pozastavit a později pokračovat tam, kde 
jste skončili. Reklamy lze přeskočit a oblí-
bené scény si pustit znovu, apod.. Navíc 
IPTV není vázaná jen na televizi – své po-
řady můžete sledovat i na mobilu, tabletu 
nebo počítači, a to třeba na cestách nebo na 
chatě a to v rámci jednoho IPTV tarifu pro 
Vaši domácnost. Vše výše uvedené klasic-
ké televizní vysílání neumožňuje.
Firma Katro v současnosti v naší obci nabí-
zí přes IPTV přístup až ke 171 programům 
a ceny TV balíčků se pohybují od 249,- Kč 
měsíčně. Porovnávali jsme to a ceny IPTV 
balíčků jsou mnohdy dokonce levnější než 
TV balíčky současné liniové kabelové tele-
vize. Lze ještě dále dosáhnout dalších úspor 
v kombinaci TV a internetu od Katra.
 
Sumarizace
Chtěli jsme tímto článkem stručně infor-
movat o této nové technologické možnos-
ti kabelové TV v naší obci. Vám, kteří již 
kabelovou televizi od Katra máte, může-
me přechod na IPTV jedině doporučit. Ti 
z Vás, kteří kabelovou televizi od Katra 
nemáte, to dává jednu z dalších možností 
a další dobrou variantu výběru z řady ji-
ných poskytovatelů v naší obci, kteří IPTV
poskytují, jako např. O2 a další.

 Za Informační komisi obce Kněževes,  
 Ing. Jan Šarapatka a Petr Bareš

Chcete odbourat stres, odreagovat se nebo jen přijít na jiné myšlenky?  
Čím více je TV programů, tím méně je na co se dívat? Přijďte si pro dobrou knihu; knižní fond je pravidelně obměňován.  

Každé pondělí 16.00 – 18.00 Vás zve obecní knihovna v Kněževsi.

Obecní knihovna přeje čtenářům krásné a klidné prožití Vánočních svátků.
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Mateřská 
škola
Milí čtenáři Kněževáku,
zdravíme vás z mateřské školy a v období 
Adventu, který právě začíná, vás nebudu 
zatěžovat dlouhými texty o naší činnosti, 
ale přejeme vám všem pohodu, klid, zdra-
ví a krásné chvíle s blízkými.

Stejnou pohodu, klid a milé chvíle zažívá-
me s vašimi dětmi ve školce – fotografie 
napoví víc. 

Šťastné Vánoce, kolektiv MŠ Kněževes, 
okr. Praha západ.
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Základní 
škola
 Mobilní planetárium

13. 11. 2024 k nám do sokolovny ve Stře-
doklukách dorazilo mobilní planetárium. 
Umíme si představit například mobilní 
telefon, ale jak bude někdo stěhovat do 
Středokluk celé planetárium, to nám ne-
šlo na rozum. Přitom je to skvělý nápad. 
To planetárium je vlastně nafukovací stan 
ve tvaru kupole na způsob sportovních 
nafukovacích hal. Vnitřní plocha má funk-
ci promítacího plátna. Je to jednoduché 
a snadno přenosné. 
Měli jsme objednané různé programy při-
měřené věku dětí a týkající se některých 
témat ze školních předmětů, například Se 
zvířátky za hvězdami, Voda zázrak pří-
rody apod. Dětem se programy líbily pro 
poutavý obsah, dozvěděly se mnoho no-
vých informací, které mohou využít pro 
život i vzdělávání. Nevšední byl i způsob, 
jakým mohly program sledovat. Málokdy 
mohou při výuce ležet. Také vstup do pla-
netária připomínal nastupování do kos-
mické lodi.  Poslední částí programu byla 
společná beseda dětí s lektorkou.

Klidně může tato kosmická loď přistát 
v sokolovně častěji. Proto se těšíme na dal-
ší programy.

 Pedagogové prvního stupně 

7knezevak@knezeves.cz  |  www.knezeves.cz6 Kněževák 4/2024



Svaz žen - Klub Kněževes  Akce Českého svazu žen  
Klub Kněževes v roce 2025

Sobota  8. 2. od 14.00 

Karneval pro děti v KD
Odpoledne plné soutěží a zábavy. 
Občerstvení pro děti zajištěno. 
K tanci a poslechu hraje DJ Giacomo.

Sobota  8. 2. od 20.00

Valentýnská maškarní zábava 
pro dospělé v KD
K tanci a poslechu hraje DJ Giacomo. 
Bohaté kolo štěstí. Vstupné 100 Kč.

Sobota 24. 5. od 10.00

Dětský den na sportovním hřišti
Dopoledne plné soutěží a zábavy ve 
spolupráci s DSH. Občerstvení pro 
děti zajištěno.

Cyklovýlet

Červnová sobota dopoledne... 
bude upřesněno

Sobota  18. 10. od  10.00

Drakiáda - pouštění draků a jiných 
létajících těles na sportovním hřišti
Odměny pro všechny zúčastněné. 
Občerstvení pro děti zajištěno.
Sobota  18. 10. od  16.00
Rodinné dlabání dýní a řepy - 
Halloweenská párty v hasičárně
Občerstvení pro děti zajištěno.
Soutěž o nejhezčí vánoční svícen 
Příjem svícnů do soutěže v pátek  28. 11. 
od 18.00 - 20.00  v KD
Svícny vystavíme v průběhu Mikulášské 
besídky v sobotu  29. 11. od 13.30  v KD, 
kde budou bodovány dětmi i dospělými. 
První tři svícny s nejvyšším počtem bodů 
budou oceněny. Všechny soutěžní svícny 
budou vydraženy a výtěžek předán 
dětem do místní ZŠ a MŠ.
Sobota  29. 11. od  14.00
Mikulášská besídka pro děti v KD
Děti, těšte se na dílničky, zpívání, 
hraní. Mikuláš, anděl a čerti vám nadělí 
balíčky. Občerstvení pro děti zajištěno. 
Poté společně rozsvítíme venkovní 
vánoční strom.
Sobota  29. 11. od  20.00
Mikulášská taneční  zábava v KD
K tanci a poslechu hraje skupina Premium 
Band, vstupné 100 Kč. Vyhodnocení 
a ocenění svícnů ze soutěže. Bohaté kolo 
štěstí.
Všichni jste srdečně zváni.                              
Radost dětí je naší odměnou. 

Potkáváme se společně na akcích
pro děti i dospělé z Kněževse.

Děkujeme, že nás
podporujete a těšíme se

na viděnou i v roce 2025.

Krásné Vánoce

 a mnoho

úspěchů 

v novém roce! 

 Drakiáda a dlabání dýní už má v Kněževsi letitou tradici

I letos pro děti a dospělé připravil Český svaz žen zábavný podzimní den. Dopoledne se na 
sportovním hřišti konala drakiáda. Proti minulým letům tentokrát foukal vítr, takže ani ro-
diče ani děti nemuseli se všemi létajícími konstrukcemi běhat po hřišti jako o závod. Stačilo 
rozvinout draka a v příhodném směru větru jej vypustit. Děti i dospělí se předháněli čí drak 
poletí výš, čí poletí lépe a čí nejdéle.

Odpoledne bylo v prostorách nové hasičárny organizováno dlabání dýni. Ale nejen to, bylo 
připraveno i promítání dětských filmů se strašidelnou tématikou a venku si děti mohly pro-
jít halloweenskou stezku. 

Pro všechny děti bylo po celou dobu akcí připraveno pohoštění. Katka Sudová připravila 
milé překvapení ve formě uháčkovaných maličkých dýní a duchů. O organizaci celodenní 
zábavy, přípravu a pohádkové vyzdobení strašidly se postaraly naše nejmladší členky Terka 
Bušková a Katka Pokorná, kterým pomáhali členové SDH Kněževes.
 
 Za ČSŽ Kněževes Bohdana Pavlíková 
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 Na besedě se Z.Troškou,  J. Němcovou,   M. Pivoňkovou  a  S. Jíravovou

V září a říjnu 2024 jsme se v Čičovickém kulturním středisku zúčastni-
ly besed s našimi televizními a filmovými režiséry Zdeňkem Troškou, 
Magdalenou Pivoňkovou, Jitkou Němcovou a návrhářkou a zahradnicí 
Sidonií Jíravovou. Opět se nám rozšířily obzory. Dozvěděly jsme se, jaké 
byly začátky režisérů, jaký je rozdíl mezi režií filmovou a televizní, kdo 
bydlí na Okoři, jaký byl P. Hapka, jak se žilo s Otakarem Vávrou, jak se 
točí seriál Ulice … A Sidonie Jíravová?  Kdo chodívá nebo jezdívá z Ko-
vár na Okoř okolo krásně upravené zahrady a mlýna pod vysokým via-
duktem, tak jede okolo bydliště p. Sidonie. Žije tam již 60 let a na zahradě 
stále něco vylepšuje. Setkání s těmito příjemnými, veselými a upřímný-
mi osobnostmi bylo pro nás inspirativní. 

 Za ČSŽ Kněževes  Bohdana Pavlíková 

 S dětmi v Obecním domě, 

 ve Strakově akademii

 a na Pražském hradě 

28.říjen 2024 – den otevřených dveří někte-
rých významných budov. 

Tentokrát jsme s dětmi využily možnosti na-
vštívit Obecní dům v Praze. Přivstaly jsme si 
a již před 9 hodinou jsme ve frontě čekaly, až 
nás pustí do secesní perly Prahy. Prohlídka 
byla komentovaná, takže jsme se dozvěděly 
hodně zajímavostí – výstavba podle návrhu 
arch. A. Balšánka 1905-1912, na výzdobě se 
podíleli A. Mucha, M. Aleš, K. Špillar, M. 
Švabinský, Fr. Ženíšek, L. Šaloun, K. Novák 
a další. Vznikl na pozemcích, na kterých stá-
val Králův dvůr a začínala zde Královská 
cesta. Po dvouhodinovém putování v tom-
to nádherném paláci jsme se prosluněnou 
Prahou vydaly na Předsednictvo vlády ČR 
do Strakovy akademie. Bohužel tady jsme si 
vystály 2,5 hodinovou frontu. Opět komen-
tovaná prohlídka – proč vůbec vznikla Stra-
kova akademie, její trvání, kolik studentů 
a za jakých podmínek zde mohly být. Záro-
veň jsme se dozvěděly o současném využití 
této rozsáhlé budovy na břehu Vltavy, pro-
šly jsme i kanceláří premiéra a místem, kde 
se konají tiskové konference. 

Po takovém náročném vzdělávacím progra-
mu toho děti už měly skutečně dost a opět 
jsme skončily jako vždy u dobrého jídla. 

A aby toho nebylo málo, ještě jsme 30. listo-
padu dopoledne před mikulášskou navští-
vily s dětmi Pražský hrad. V tento den byly 

otevřeny reprezentační prostory a tak jsme 
využily této možnosti. Již po 8. hodině ranní 
jsme stály na Hradčanském náměstí ve fron-
tě a těšily se s dětmi, že se podíváme, kudy 
prochází slavnostní hosté – Rothmayerův, 
Španělský, Trůnní sál, Rudolfova galerie…. 
Pražský hrad je opravdu krásný komplex, 
jeden z největších na světě. Nádherný za ka-
ždého ročního období a jsme na něj pyšné.  
 
 Za ČSŽ Kněževes Bohdana Pavlíková
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 Zase přišel Mikuláš

 s andělem a s čerty

30.listopad 2024 – v sále kulturního domu 
to jenom bzučí. Dětí i rodičů je plno, ozdo-
bený strom vévodí celému sálu. 

Český svaz žen Kněževes za vydatné fi-
nanční pomoci Obecního úřadu a sponzorů 
připravil pro děti tradiční odpoledne s Mi-
kulášem. Tentokrát jsme trochu změnily 
program, protože Kněževáček a některé 
naše kněževeské děti učinkovaly ve Středo-
klukách v předvánočnm zpívání. Nejdříve 
jsme pro děti připravily tvořivé dílničky 
a malování na velké papíry, poté následo-

valo vystoupení Kněževáčka.  Následovalo 
Ivančino divadélko, při kterém se děti skvě-
le bavily a zpívaly. To nám  trochu navodilo 
opravdovou vánoční atmosféru. 

Při dražbě dětských vánočních svícnů a růz-
ných drobností je krásné pozorovat děti, 
jaké věci se jim líbí . Ale to hlavní nakonec. 
Když se zhasne a svítí jen strom, vběhnou 
čerti a slavnostně vchází Mikuláš s andělem 
a s plnými koši balíčků pro všechny děti. 
Letos stejně jako vloni měl k dětem i ro-
dičům  promluvu nejmohutnější červený 
čert. Nastane velké fotografování všech se 
všemi, rychlý úklid sálu a hurá k rozsvícení 
našeho kněževeského stromu u zdravotní-

ho střediska. Měly jsme pro děti připrave-
né malé i velké prskavky a s rozsvícenými 
a zpíváním koled jsme všichni vešli do na-
stávajícího adventního času. 

A jak dopadlo hodnocení svícnů ? Jako 
vždy jsme měly připravené papírky 
a všichni příchozí na odpolední dětské 
akci mohli ohodnotit 5  svícnů, které se jim 
nejvíce líbily. Po sečtení bodů vzniklo toto 
pořadí: Děti 1.  Amálka a Vašík Čefelínovi, 
2. Jenda Šarapatka, 3. Natálka Zádová. Do-
spělí 1. Káťa Hyková, 2. Magda Čefelínová 
a 3. Honza Holan. 
 
 Za ČSŽ Kněževes Bohdana Pavlíková 

 Tanec s Mikulášem

Odpoledne s dětmi a večer dospělí s tancem. 
Vánoční pohodová zábava, kdy z nás spad-
ne veškerá nervozita a můžeme se při dobré 
hudbě uvolnit. A to orchestr Premium band 
Dr. Dudka umí. Zahraje vše od rokenrolu, 
přes jive až po polku, tango a valčík. Každý 

si může vybrat. Ale nejde jen o tanec. vždy 
nás svou kulturní vložkou potěší Péťa Ma-
tyášek s M. Jacksonem. Dražíme svícny od 
dospělých a výtěžek jde našim dětem do 
mateřské a základní školy, Kněževáčku … 
S ranním rozbřeskem uklízíme sál a jsme 
spokojené, že vše dobře dopadlo a ti, kteří 
přišli, se dobře bavili. 

Strom do sálu připravil a po akci odvezl R. 
Holan se svými syny, ženy vše v pátek vy-
zdobily a v neděli ráno po skončení zábavy 
uklidily. Děkujeme všem, kteří nám pomá-
hali a přišli nás i děti podpořit.  

 Za ČSŽ Kněževes Bohdana Pavlíková 
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30. 11. 2024    MIKULAŠSKÁ

11knezevak@knezeves.cz  |  www.knezeves.cz10 Kněževák 4/2024



Dětský karneval
Vás zve na 

  od        hod v KD Kněževes
8. 2. 2025

Děti těšte se na
odpoledne plné tance,
soutěží a zábavy
promenádu masek
ocenění nejhezčích kostýmů 
taneční vystoupení
Kněževáčka

14

Hraje 

DJ 
Giacomo

Za
bezpečnost
dětí si ručí

rodiče

Občerstvení 
pro děti
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ValentýnskouValentýnskouValentýnskou
maškarní zábavumaškarní zábavumaškarní zábavu

Vstupné 100 Kč

Vás zve na 

 2025

od 20 hodv KD Kněževes

Písničky na přání k tanci 
a poslechu hraje DJ Giacomo

Cena za 5 nejlepších masek! Každá
maska dostane dáreček u vstupu. 

www.djgiacomo.cz

Bohaté kolo štěstí

8. 2.
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Spolek
Havlíček
 Oslava stoletého výročí spolku

 Havlíček na Čajích pro seniory 

 12. 10. 2024

Pořádání  Čajů pro seniory v obci se stalo 
oblíbenou zábavou starších  a dříve naroze-

ných, dnes je to již tradice, která ke Kněžev-
si patří. Když jsme loni ve spolku Havlíček 
uvažovali o tom, jak si hezky a důstojně  
připomenout jubileum 100 let od založení 
původního podpůrného  a vzdělávacího 
spolku, přijali jsme nabídku  pana Souč-
ka uspořádat oslavu právě na Čajích pro 
seniory. Stalo se, a tak se členové spolku a  
příznivci sešli v sobotu 12. října 2024 v ma-
lém sále kulturního domu v Kněževsi. Na 
přípravě a samotném průběhu večera se or-
ganizačně podílel Klub přátel piva – Stouni 
a ČSŽ – Klub Kněževes  za finanční podpo-

ry Obecního úřadu Kněževes. V příjemném 
prostředí bylo jako vždy místo také pro ka-
pelu, tentokrát Retro Band v poněkud ko-
mornější sestavě, ale vynikající.

Začátek dle programu patřil  spolku Havlíček. 
Předsedkyně spolku paní Kučerová přivítala 
všechny přítomné a ve slavnostním projevu 
připomněla historii spolku a obnovení jeho 
činnosti v roce  2007, o což se zasloužila  paní 
D. M. Jelínková, jeho první předsedkyně. 
V další části projevu přiblížila výjimečnou 
osobnost patrona našeho spolku K. H. Borov-
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ského. Minutou ticha přítomní uctili památku 
členů spolku Havlíček, kteří se v celé jeho his-
torii  zasloužili o působení v obci Kněževes 
a okolí. Potom se jednotlivé body programu 
plynule prolínaly s hudebním doprovodem 
a promítáním filmů a fotografií z historických 
časů obce Kněževes z archivu pana Součka. 
Milým bodem programu bylo ocenění něko-
lika členek spolku za obětavou práci, kterou 
odvedly  pro spolek. Odměněny byly Pamět-
ním listem a květinami.  Také pozvaní zástup-
ci všech kněževeských spolků dostali příleži-
tost, aby  pozdravili toto slavnostní setkání. 

Jménem členů spolku i svým jménem podě-
kovala předsedkyně spolku paní Kučerová 
panu Robertu Součkovi za to, jak zpracoval  
archivní materiály ze starých pamětních 
knih o spolku Havlíček do krásných publi-
kací, které vydal. Před 10 lety to byla knížka 
„90 let spolku Havlíček“ a „Pamětní kniha 
spolku Havlíček“ a letos je to „100 let spolku 
Havlíček“. Moc si toho vážíme a knížky jsou 
uloženy ve spolkové knihovničce na OÚ. 
Také poděkovala za pomoc a spolupráci při 
přípravě této akce.

Po vyčerpání všech bodů programu slav-
nostního setkání ke 100. výročí založení 
spolku Havlíček pokračovala zábava tak, jak 
bývá na Čajích pro seniory obvyklé. Hudba 
hrála, společně se zpívalo, došlo i na tanec. 
Díky paní Pavlíkové, paní Roučkové a paní 
Součkové se uskutečnila i tombola a každý si 
domů odnášel malý dárek. Všichni se hlavně 
dobře bavili a to bylo ze všeho nejdůležitější. 
Hezky a důstojně jsme stoleté výročí našeho 
spolku oslavili.
 Za spolek Havlíček
  L. Kučerová a K. Barešová

 
 
 
 
 

 

 
 

Vážení občané, 

vzhledem k blížícímu se zimnímu období, které přináší i v našem kraji sníh a ledovku na komunikacích a s tím 
spojený vyšší počet reklamací vývozu popelnic, bychom Vám chtěli přiblížit problematiku svozu popelnic 
v zimním období.  

Svozová vozidla mohou vážit až 26 tun. Tato váha je zásadně rozdílná s váhou osobního automobilu. Svozová 
vozidla na Vás mohou působit jako velký terénní vůz, ale na sněhu a náledí se stávají téměř neovladatelná. 
Problematické jsou kopečky, úzké uličky, ale někdy i rovné vozovky. Usoudí-li posádka, že je komunikace 
nesjízdná, tak danou lokalitu nesvezou. Není to z důvodu, že se jim nechce, ale chtějí předejít následným škodám 
(zranění, poškození majetku…). V případě, že vozidlo uvízne ve špatně sjízdné lokalitě, musíme sehnat 
vyprošťovací techniku a ten den již nemůže svážet ani místa, která jsou sjízdná. Zároveň věřte, že nesvezení dané 
lokality, přidělá našim pracovníkům daleko více práce, než kdyby svoz mohl bezpečně proběhnout.   

Vzhledem k mírným klimatickým podmínkám k těmto problémům nedochází naštěstí často. Může se ale stát, že 
na některém místě nebude možné svézt odpad i 2 svozy po sobě. Prosíme, pokud se k Vám posádky 
nedostanou a odpad se Vám již do nádoby nevejde, využijte pevné pytle, které umístěte vedle nádoby 
a až situace dovolí, tak Vám s dalším svozem odpad vysypeme. Pevné pytle, vhodné k uložení odpadu, dáváme 
v těchto případech k dispozici na obecní úřady, a to samozřejmě zdarma. 

Žádáme také obce o udržování sjízdnosti vozovek, před jejich vývozem. Většina obcí se o své komunikace 
stará. V případě kalamitního stavu je ale samozřejmé, že nedokáží obsloužit a uklidit všechny ulice najednou, tak 
aby mohl proběhnout svoz odpadu, který navíc probíhá většinou v ranních hodinách. 

Další častý problém v zimních měsících je přimrznutý odpad (často bioodpad) v nádobách. Pokud zjistíte, že 
nebyla popelnice vysypána zcela, je možné že byl odpad v době svozu přimrzlý. Prosíme v tomto případě, abyste 
před příštím svozem odpad v nádobě „prohrábli“ např. lopatou nebo násadou. Snížíte tím riziko přimrznutí odpadu 
ke stěnám nádoby.    

Děkujeme za pochopení.  

 

 

 

                                                                                             příklady nesjízdných komunikací 
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 Fotbal

Podzimní část nové sezony nám nevycháze-
la podle plánu absence a neúčast klíčových 
hráčů se ukázala. Prostor dostávají mladí 
hráči, kteří svou bojovností dokážou soupe-
ře zaskočit, ovšem kvalita zkušenějších bor-
ců se nezapře. V tabulce se nacházíme na 11. 
místě s 9 body což je z 12 zápasů málo. III. 
třída (9. liga) Prahy-západ je opravdu kvalit-
ní soutěž a týmy se stálé zlepšují. Neházíme 
flintu do žita a na jaře se o body popereme. 
Chceme poděkovat všem hráčům a funk-
cionářům, kteří vkládají energii a čas vést 
fotbal v Kněževsi zase o kus dál. Děkujeme 
sponzorům za podporu, bez které by fotbal 
v Kněževsi již dávno zanikl. V neposlední 
řadě děkujeme fanouškům, pro které tento 
krásný sport hrajeme. Veselé Vánoce a ne-
zapomeňte, že 31. 12. 2024 se koná od 9.45 
tradiční Silvestrovský fotbálek.

 Představení hráče – Jiří Ečer

Jirka Ečer, rodák z Bělok, začal fotbalovou 
kariéru v 7 letech ve Středoklukách, kde 
prošel od mladších žáků až do A-Týmu. 
Od roku 2003-2007 hrál za Sokol Hostouň. 
V roce 2007 poprvé oblékl dres TJ Sokol 
Kněževes ještě na hostování ze Středokluk. 
Sezonu 2008-2009 odehrál v týmu Sokol 
Dobrovíz, avšak posléze natvrdo přestou-
pil do Kněževsi, jejíž barvy hájí dodnes. Jir-
ka Ečer, kterému nikdo neřekne jinak, než 
Kachna se stal rychle oporou týmu a posléze 
i kapitánem mužstva. Jirka aktuálně působí 
i v realizačním týmu jako trenér a je i členem 
představenstva klubu. Za TJ Sokol Kněževes 
odehrál dodnes 368 zápasů (281 mistrov-
ských, 51 pohárových a 36 přátelských zá-
pasů), což ho řadí na 11 místo v Historické 
tabulce. Kachno, děkujeme a doufáme, že 
ještě nějaké zápasy přidáš :-)
 Jakub Šebesta 
 místopředseda klubu

 Zápasy podzim 2024

22. 9. 2024 
FK Středokluky – TJ Sokol Kněževes 
4:1
22. 9. 2024 dopoledne vypuklo ve Středo-
klukách derby. Jako první se v 11. minutě 
radovali domácí. Ti měli v prvním poločase 
více ze hry a my jsme byli nuceni více bránit. 
Druhý poločas už ale tento obraz hry zmizel 
a byl povětšinou velmi vyrovnaný. Vyrov-
nané bylo v 51. minutě i skóre, když vyrov-
nal krásnou hlavičkou Tomáš Besperát. Re-
mízový stav bohužel dlouho nevydržel. Za 
minutu už domácí opět vedli. Za dalších 10 
minut byl rozdíl už dokonce o dvě branky. 
S blížícím se koncem jsme své síly soustředili 
spíše na ofenzivu. Stáhnout skóre se nám ale 
i tak nedařilo, i když několik situací skončit 
gólem mohlo, ba i mělo. Hřebíček do rakve 
nám domácí zatloukli v 82. minutě. Zbytek 
utkání se již nic zásadního nestalo a z půdy 
Středokluk odjíždíme s porážkou 4:1.

28. 9. 2024 
TJ Sokol Kněževes – SK Nučice 
5:2
Posvícenský zápas nabídl množství branek 
a pěkný fotbal. Proti týmu z Nučic jsme za-
čali velmi dobře. Od začátku byl vidět hlad 
po bodech. Již v 5. minutě otevřel skóre Petr 
Popelář. Za 20 minut přidal gól Jan Slaboch 
a utkání jsme začali mít pod kontrolou. Klid 
na kopačkách zajistil o pár minut poté Filip 
Tlapa, když překonal hostujícího brankáře 
hlavou. Do 2. poločasu jsme vstoupili s ná-
skokem tří branek. Skóre se povedlo ještě 
navýšit zásluhou Marka Dědoucha, který 
překonal gólmana Nučic po centru z pravé 
strany. I hosté se ale dočkali branky a to v 59. 
minutě. Ti si pak ale za pár minut vstřelili 
nešťastně vlastní gól. Hosté pak ještě skóre 
upravili na konečných 5:2. Za posvícenský 
zápas tedy zapisujeme plné body, které jsme 
potřebovali jako sůl.

6. 10. 2024 
SK Roztoky B – TJ Sokol Kněževes 
3:0
Začátek zápasu byl vcelku vyrovnaný, obě 
strany měli dobré šance na vstřelení bran-
ky. Dlouho ale bylo skóre bez branek. Až 
chvíli před poločasem se domácím podaři-
lo otevřít skóre. Po druhé domácí rozvlnili 
síť krátce po začátku druhé půle. Naše hra 
se pak více otevřela a k závěru jsme zkou-
šeli formaci jen na tři obránce. I když jsme 
hráli více na půlce soupeře a vytvořili si více 

šancí, ke gólu to nevedlo. Domácí ke konci 
hrozili z rychlých protiútoků. Jeden z nich se 
jim vydařil, když v 80. minutě upravili skóre 
na konečných 3:0. I když herní projev nebyl, 
zejména v druhé půli, špatný, na body to 
nestačilo.

13. 10. 2024 
TJ Sokol Kněževes – FK Lety B 
1:5
V neděli k nám na hřiště zavítal mladý B 
tým z Letů. Ti měli v prvním poločase více 
ze hry. Více drželi balón a vymýšleli hru. 
Nám se bohužel nedařilo na žádné straně 
hřiště. Hosté se také ujali jako první vedení. 
Skóre 0:1 vydrželo až do 55. minuty. Poté 
hosté vsítili dva rychlé góly a skóre bylo 0:3. 
Poté zapsal svůj první gól v dresu Kněževsi 
Matěj Vokatý. Poté jsme měli převahu a více 
se dostávali před branku soupeře a měli ně-
kolik šancí. Tlak nám však nevyšel a hosté 
v závěru zasadili další dvě branky. Prohra 
1:5 nás odsouvá na předposlední místo v ta-
bulce.

20. 10. 2024 
TJ Hostivice – TJ Sokol Kněževes 
6:1
Výjezd na stadion vedoucího týmu tabulky 
Hostivice napovídal, že se nebude jednat 
o jednoduché utkání. Absence klíčových na-
šich hráčů a dobrá forma domácích potvrdi-
la, že bohužel aktuálně se nemůžeme s tímto 
mužstvem rovnat. Alespoň čestnou branku 
vsítil Tomáš Besperát.

27. 10. 2024 
TJ Sokol Kněževes – SK Slavia Drahelčice
3:3
Vstup do nedělního utkání proti Drahelči-
cím se nám vydařil. Ve 12. minutě jsme šli do 
vedení po gólu Jakuba Ridzáka. Za dalších 
10 minut se prosadil i Jonáš Ridzák a vedli 
jsme již o dvě branky. O pár minut později 
ale hosté snížili na 2:1. Hra se velmi rychle 
přelévala z jedné strany na druhou a diváci 
mohli vidět spoustu šancí na obou stranách. 
Další šanci proměnil opět domácí Jakub Ri-
dzák a vrátil nám opět dvoubrankové vede-
ní. To ale opět bohužel nevydrželo dlouho. 
Ve 38. minutě hosté opět snížili, tentokrát 
z přímého kopu. Ještě před poločasem hosté 
dokázali vyrovnat na 3:3. Druhý poločas byl 
velmi vyrovnaný. Od 80. minuty jsme muse-
li dohrávat v deseti hráčích, když Jiří Lešner 
uviděl, po faulu před naším vápnem, čer-
venou kartu. I tak jsme si v posledních mi-
nutách dokázali vytvořit tlak. Branku jsme 
z něj však už vytěžit nedokázali. Zápas tedy 
skončil smírně 3:3. Do tabulky si připisuje-
me alespoň bod.

TJ Sokol Kněževes
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3. 11. 2024 
SK Kazín B – TJ Sokol Kněževes 
2:2
V neděli jsme na zápas vyrazili do Kazína. 
Měli jsme výborný vstup do utkání. Již po 
necelých 10 minutách jsme otevřeli skóre. 
Po centru z pravé strany se hlavou prosa-
dil Luka Trifunovič, který si zapsal první 
gól v dresu Kněževsi! Následně naše tempo 
trochu povadlo. Domácí v prvním poloča-
se dokázali skóre otočit, když se prosadili 
z dvou rychlých brejků. Druhý poločas byl 
velmi vyrovnaný. Domácí nastřelili dvakrát 
brankovou konstrukci. V 90. minutě nám 
vystřelil bod Jan Slaboch, když se trefil krás-
ně z přímého kopu zahrávaného těsně před 
vápnem. Z Kazína tedy odvážíme bod.

9. 11. 2024 
TJ Sokol Dobřichovice – TJ Sokol Kněževes 
2:1
Do předposledního utkání podzimní části 
v Dobřichovicích jsme bohužel nevstoupili 
vůbec dobře. Domácím se podařilo v úvodu 
zápasu vstřelit rychlé dva góly. Prvních 20 
minut měli více ze hry, až poté se hra více 
vyrovnala. Ve 42. minutě se nám podařilo 
snížit na 2:1, když se střelou na zadní tyč 
prosadil Jakub Ridzák. Druhá půle byla vy-
rovnaná a chvílemi jsme měli i mírnou pře-
vahu. Domácím se ale nejtěsnější náskok po-
vedlo udržet. Z Dobřichovic tedy odjíždíme, 
i když po sympatickém výkonu, bez bodů.

17. 11. 2024 
TJ Sokol Kněževes – SK Černošice 
1:0
Poslední zápas podzimu jsme odehráli na 
domácím hřišti proti Černošicím. Diváci, 
kteří si i přes nepřízeň počasí našli na utkání 
cestu, mohli vidět velmi vyrovnanou a mís-
ty nevraživou bitvu. S týmem z vrchní po-
loviny tabulky jsme hráli otevřený fotbal. 
První poločas branku nepřinesl.
V 57. minutě zápasu dostali hosté červenou 

kartu. Díky tomu jsme si na hřišti dokáza-
li zajistit mírnou převahu. Na první, a také 
jediný gól v zápase diváci čekali do 76. mi-
nuty, kdy se k odraženému míči dostal Jiří 
Lešner, který dokázal prostřelit vše, co mu 
stálo v cestě, včetně brankáře hostí. Aby-
chom si zápas nenechali proklouznout mezi 
prsty, potřebovali jsme těsný náskok uhájit. 
To se díky zodpovědnému výkonu celého 
týmu nakonec povedlo a do tabulky si tak 
připisujeme cenné tři body! V tabulce tedy 
přezimujeme na 11. místě. Děkujeme všem 
za podporu v podzimní části a těšíme se 
opět na jaře, kde vás budeme potřebovat ješ-
tě více. Čeká nás mnoho zajímavých zápasů 
a spousty fotbalových zážitků. 
 Zdroj:
 Klaudie Rákosová /  IG TJ Sokol Kněževes

17knezevak@knezeves.cz  |  www.knezeves.cz16 Kněževák 4/2024



Hasiči
Hlášení Hasičů obce Kněževes za rok 
2024 našim spoluobčanům, podporova-
telům, přátelům a troufám si říci i kama-
rádům /
 Rok 2024 nebyl tak naplněn akcemi 
jako byly roky předešlé, přeci jenom 
otevírání zbrojnice a výročí 130 let ne-
můžeme provádět každý rok. Ještě by-
chom se vám okoukali. Přesto letošní 
rok byl zábavný, úspěšný a plný vzpo-
mínek na příjemné akce námi pořádané. 
Byly i akce, na kterých jsme byli pozvá-
ni místními spolky, jako vaše ochrana 
před požáry. Děkujeme i vám, spolkům 
Sokolíků v čele s Kubou Šebestou, Čes-
kému svazu žen – Kněževes s představi-
telkami Bohunkou Pavlíkovou, Katkou 
Krasovou, nesmím také zapomenout 
na spolek Baráčníků a rychtáře Luďka 
Černého a spolek Havlíček s paní Kuče-
rovou, že pořádáte tradiční i nové akce 
v obci. Když už jsem poděkoval spol-
kům nesmím zapomenout na vedení 
obec Kněževes v čele s panem starostou 
Stanislavem Kettnerem a celému zastu-
pitelstvu, bez jejichž podpory by akce 
byly poloviční nebo žádné – starosta 
SDH tímto starostovi obce děkuje 😉.
A na koho určitě nesmím zapomenout 
jste vy, občané krásné obce Kněževes, 
děkujeme. Dost bylo děkování a pře-
jděme ke krátkému souhrnu roku 2024.
 

Leden
Jednotka požár popelnice – poučení žhavé 
uhlíky z grilu do plastové nádoby nepatří. 
V rámci sboru jsme se sešli u novoročního 
koupání – voda byla příjemně osvěžující, 
věřím, že jsme nalákali i další otužilce.

Únor
Jednotka bez výjezdu, ale aspoň jsme si za-
cvičili. Sbor měl výroční schůzi, jinak nuda.

Březen
Jednotka bez výjezdu a bez cvičení, pouze 
teorie. Na praxi si musíme počkat. Sbor orga-
nizoval Josefskou zábavu, kde byla zvolena 
první MISS Kněževes 2024 Tereza Bušková.

Duben
Pálení čarodějnic – Sbor slavnostně zapálil 
vatru a užívali jsme si krásný oheň, jednotka 
vše hlídala, když tu náhle v hloučku skvě-
le bavících hasičů zazněl poplach – Trans-
port pacienta – výběh jednotky k hasičárně 
a rychlý výjezd do dvou minut. Poučení – 
říkat – kéž by byl zásah – se může rychle vy-

VESELÉ VÁNOCE 
A ŠŤASTNÝ
ROK 2025

Sbor dobrovolných hasičů Kněževes vám přeje

Sbor dobrovolných hasičů Kněževes
Vás zve na

Adventní 
sousedské setkání

Přijďte si s námi dát
svařák, grog nebo čaj 

a něco dobrého na
zub. 

22. 12. 22. 12. 

Více informací na 
FB SDH Kněževes

Těšit se můžete na:
zpívání koled s živou
hudbou
vystoupení Kněževáčka
promítání pohádky
ohňostrojod 18 hodod 18 hod

před požární zbrojnicípřed požární zbrojnicí
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Zveme všechny otužilce i odvážlivce

na novoroční koupání!  

1. ledna 2025 
v 16 hodin

u rybníku v Kněževsi

A pokud nepatříte mezi
otužilce, přijďte nás
alespoň podpořit :) 

mstít, novému členu jednotky Radkovi Ze-
lenkovi poučení: ne každá SMS je žertovná 
a poplach je poplach vždy!

Květen
Jednotka požár garáže – poučení – vždy si 
nechat u sebe telefon. Veliteli ujela celá jed-
notka v autě a zapomněla na něho. Tímto 
vzkazuji, že pokud bude hořet v Tuchomě-
řicích už nejedu, aby mě tam dvakrát za-
pomněli, už není náhoda. Sbor se zúčastnil 
oslav dětského dne pořádané Českým sva-
zem žen - Kněževes, těšíme se na rok 2025, 
kde pro vás společně chystáme větší pře-
kvapení.

Červen
Jednotka požár koše – poučení – pokud hoří, 
stačí zavolat našemu Robertovi Součkovi 
a vše zachrání kýblem vody a nemusíte vo-
lat ta velká červená auta ;-).

Červenec
Jednotka cvičení a teorie a zasloužené dovo-
lené, Sbor pořádal sportovní den a letní kino 
– snad se líbilo a příští rok ho zopakujeme.

Srpen
Jednotka dva zásahy – transport pacienta 
a čerpání vody – poučení – žádné. Vše skvě-
le provedeno a členové jednotky a místní 
spoluobčané si zaslouží velké uznání za 

profesionální likvidaci bleskové povodně. 
Sbor pořádal dětský tábor – děkujeme Letiš-
ti a všem organizátorům a vedoucím. 

Září
Jednotka teorie a příprava na zimu. Sbor 
soutěž v požárním sportu ve Středoklukách. 
Konečně jsme porazili Středokluky!

Říjen – Jednotka požár Kopaninský mlýn 
– poučení – nepřeceňovat své schopnosti 
a nepřejídat se na oběd – viď Ondro 😉 a dal-
ší zjištění Radek Zelenka dokáže ujet cestu 
ze Zákolan do Kněževse během 20 minut 
s protivětrem na kole – výborný výkon. Gra-
tuluji. Sbor účast na prvním motorkářském 
srazu pořádaném spolkem Baráčníků

Listopad – Jednotka výcvik v Libčicích ve 
šroubárně – poučení – pokud potřebuje-
te zachránit, obraťte se na Radka Zelenku. 
Jeho 40 minutová resuscitace na hasiči zasa-
ženém proudem byla vzorová – navrhoval 
jsem polibek života, ale hasič se najednou 
probral, když se k němu Radek blížil s na-
špulenou pusou. Dále jsme zachránili tři 
těžce zraněné a uhasili požár – sice fiktivně, 
ale hasičské srdce to potěší. Sbor se zúčastnil 
oslavy spolku Havlíček – děkujeme za po-
zvání a pro příště si přečtu nějaký ten Pikto-
gram od pana Havlíčka

Prosinec – to si přečtete v březnu ;-), ale rádi 
jsme Vás viděli na Mikulášské.
 
 Na co se můžete naopak těšit 

 v roce 2025?

Leden – koupání v rybníku – očekávám ještě 
větší účast, tak ať mě nezklamete!
Únor – 8. 2. máme výroční schůzi, tak si 
prosím neplánujte, že nás budete chtít volat. 
Děkuji za spolupráci.
Březen – 22. 3. Josefská zábava – opět pro 
vás připravujeme něco speciálního, tak se 
těšte a sledujte nás na IG a FB.
Duben – myslím, že 30. 4. budeme opět pálit 
vybranou čarodějnici a stavět májku.
Květen – Dětský den, kde budeme mít pro 
vás překvapení, pokud vše klapne.
Červen – to si od nás odpočinete
Červenec – promítání letního kina.
Srpen – letní tábor pro děti.
Září – Posvícenská zábava – letos v naší režii 
Říjen – Dáme si pauzu což?
Listopad – Příprava na prosinec.
Prosinec – Čerti se těší a těšíme se na advent.
 
Pokud jste dočetli až sem, děkuji, snažil jsem 
se ;-). Co dodat závěrem… Přejeme vám 
krásné a klidné prožití vánočních svátků, 
vše nejlepší do nového roku – hlavně zdraví 
a ať se máme zase o kus lépe ;-)
 Petr Wagner
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 Naše činnost

Vážení spoluobčané, 
Naposledy v tomto roce mi dovolte sdělit 
Vám naši činnost a uplynulé období. 
Naše jednotka měla plné ruce práce, jako vý-
jezd k požáru sena v Tuchoměřicích. Kluci 
vyjeli do sedmi minut od vyhlášení  popla-
chu. Po příjezdu na místo se hned jednotka 
zapojila do hasebních prací. S použitím dý-
chací techniky vynášeli hořící materiál, který 
následně venku polévali vodou z přistavené 
cisterny. 
 Dne 2. 11. se pořádalo cvičení se zaměřením 
na vyhledávání a pomoc raněným. Jednotka 
se zúčastnila v počtu čtyř členů. Cvičení se 
konalo v Libčicích nad Vltavou v prostorách 
bývalé šroubárny. Kluci přijeli obohacení 
o plno poučných dojmů.
No a nebyl by to náš Vašek, kdyby alespoň 
něco málo neopravil na naší Tatře. Spolu 
s Tomášem vyměnil kompletně ventily na 
vzduchovém podvozku. Touto opravou se 
zkrátila jak doba dofukování, tak i výdrž na-
fouklého podvozku. 
Na závěr mi dovolte, za sbor a jednotku, Vám 
všem popřát krásné Vánoce a co nejlepší start 
do Nového roku. 

 za SDH a JSDH Jan Drábek

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ KNĚŽEVES VÁS SRDEČNĚ ZVE NA
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RETRO BANDRETRO BAND
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Historie
 

 Z kroniky obce - pokračování 

 Rok 1945   

22. července 1945 byl znovu odhalen po-
mník padlých. Za okupace musil být po-
mník z rozkazu německých úřadů od-
straněn - důvodem byla socha legionáře, 
umístěná v sousoší. Pomník, dílo slánského 
sochaře Vytvara, však nebyl zničen. Sousoší 
bylo obětavými občany sňato z podstavce 
a uloženo do hluboké jámy za podstavcem 
a dovedně zamaskováno pískem a hlínou. 
Po revoluci byl pomník vyzdvižen a 22. 
VII 1945 odhalen. K pomníku přibyla nová 
deska se jmény obětí II. světové války: Dr. 
Alois Chvoj, František Sorek a jména dvou 
chlapců, kteří zahynuli při výbuchu bomby 
nalezené na zahradě statku čís. 18: Josef Kra-
hulec a Václav Libecajt.

30. prosince 1945 podal Místní Národní Vý-
bor v Kněževsi veřejnosti zprávu o své čin-
nosti a svém hospodaření na veřejné schůzi 
v hostinci “u Tatíčků”. Největším zájmem se 
těšila rozprava o obecním rozpočtu na rok 
1946, který vykazoval schodek 105.000 Kčs. 

Po velké debatě rozhodnuto uhradit scho-
dek novými dávkami z piva, psů, bytů, ka-
ret a zábav.

Stěhování do pohraničí
Po květnu 1945 začaly velké přesuny oby-
vatelstva. Odsunem Němců - na základě 
Postupimské dohody - se vylidnilo značně 
rozlehlé pohraniční pásmo a vláda vyvinula 
všemožné úsilí, aby pohraniční oblasti byly 
co nejdříve osídleny českým lidem. Z naší 
obce se odstěhovalo do pohraničí asi 25 ro-
din. To mělo za následek nejen pokles počtu 
obyvatelstva v naší obci asi o 100 duší, ale 
hlavně snížení počtu pracovních sil. Nedo-
statek pracovních sil se jevil nejvíce v ze-
mědělství. Tuto situaci v zemědělství ještě 
zhoršil přechod pracovníků ze zemědělství 
na blízké státní letiště v Ruzyni.

Úprava měnových poměrů 
v listopadu 1945
V listopadu 1945 provedla vláda úpravu 
měnových poměrů. Naše koruna nebyla po 
protektorátním hospodaření ničím kryta, 
občané měli doma mnoho peněz, ale ne-
mohli za ně téměř nic koupit - výroba byla 
do května 1945 řízena pro válečné účely a na 
mírovou výstavbu a na zvýšení životního 

standartu obyvatelstva se tehdy nepomýšle-
lo. Většina spotřebních statků, ať z volného 
nebo vázaného prodeje, byla dosažitelná jen 
za nepředstavitelně zvýšené ceny, vezměme 
jen tento příklad: 1 cigareta stála na konci 
protektorátního období 14 korun (v průbě-
hu let 1941 - 1945 dosáhla cena jedné cigare-
ty až 35 korun), 1 kg sádla byla za 1100 ko-
run. Tento neudržitelný stav rozřešila vláda 
tím způsobem, že úspory jednotlivce uložila 
na vázaný vklad a ponechala mu k volnému 
užívání 500 Kčs na osobu. Tím bylo odstra-
něno z hospodářství ničím nepodložené 
oběživo. Tato úprava přispěla značně k zvý-
šení produktivity práce. V naší obci tato 
akce proběhla hladce, přestože se finančně 
dotkla dost citelně všech občanů. S tím větší 
chutí jsme se dali všichni do práce na všech 
pracovištích.

Zdravotní stav obyvatel v roce 1945
I když byla v roce 1945 velká fluktuace oby-
vatelstva, můžeme s radostí konstatovat, že 
nedošlo k žádným epidemickým onemoc-
něním, jež by větší měrou ohrozila obyvate-
le naší obce.

 Z kroniky obce přepsala  
 Ing. Václava Vlčková 
 místní kronikářka

SEND YOUR RESUME TO

FORE MORE INFORMATION

hello@reallygreatsite.com

www.reallygreatsite.com

Nabízíme:

Mzdu až 140 Kč/h
Směny dle domluvy
Úvazek dle vašich potřeb
Možnost záloh
Možnost získat certifikát strážného
Příspěvek na dopravu

VRÁTNÝ/Á
PRO OZP
KNĚŽEVES

773 786 199

KUBACKOVA@AVESSERVISNI.CZ

Informační 
komise  
a redakce 
Kněževáka 
vám přejí klidné  
a spokojené svátky
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Letiště
 

 Zimní sezóna přináší 115 

 přímých spojení

Hledáte zimní destinace na lyže nebo chcete 
vyrazit za teplem? Od 27. října nabízí Letiště 
Praha širokou škálu možností. Nově můžete 
letět do Edinburghu, Nice, Neapole, Nantes, 
Glasgow, Birminghamu, Atén, Liverpoolu, 
Belfastu a Kayseri. Přímé spoje vás nově za-
vedou za sluncem do Bahrajnu, Mexika či na 
Kubu. V nabídce je toho mnohem víc. 
 
 Hledáme nové kolegy a kolegyně

Hledáme pracovníky různých profesí, mi-
lovníky letadel i zajímavé práce. Široká 
nabídka volných míst pro zkušené odbor-
níky, absolventy i nadšence, co mají chuť 
zkusit něco úplně nového, je k dispozici na 
webových stránkách „www.pracenaletisti.
cz“. Nabízíme práci na hlavní poměr, DPČ, 
brigády i speciální pozice pro osoby se zdra-

votním postižením. Práce v atraktivním 
prostředí mezinárodního Letiště Václava 
Havla Praha přináší zázemí silné a stabilní 
společnosti s řadou benefitů. Přijďte rozšířit 
naše řady a vnímat kouzlo dálek a cestování 
nejen při odletu.

Zdroj: Zpravodaj pro obce a MČ Prahy 
v okolí Letiště Václava Havla Praha; 10/2024

 Letiště Praha uspělo hned dvakrát 

 v hodnocení ESG

Dva nezávislé ratingy ESG zařadily Letiště 
Praha do nejlepší možné kategorie, do TOP 
10 nejodpovědnějších firem.  První ocenění 
udělila Fakulta podnikohospodářské VŠE 
v rámci ESG ratingu 2024. Vyhodnocení 
proběhlo společně se zveřejněním nejhod-
notnějších firem Česká elita, kde zároveň 
pražské letiště figuruje na 17. místě a je tak 
třetí nejhodnotnější společností, kde stát fi-
guruje jako hlavní vlastník. V rámci ESG Ex-
cellence České elity bylo právě Letiště Praha 
hodnoceno společně s Moneta Money Bank 

nejlepšími známkami v této oblasti. Druhé 
ocenění získalo Letiště Praha od Asociace 
společenské odpovědnosti v rámci Žebříčku 
ESG. I zde bylo letiště zařazeno mezi TOP 10 
velkých firem, která úspěšně implementova-
la udržitelné principy do svého fungování.

 Vyřazené letištní počítače pro děti 

 ze sociálně slabých rodin

Některé počítače přestávají být pro profesi-
onální použití vhodné, dobře však mohou 
posloužit někomu dalšímu. Letiště Praha 
věnovalo přes 40 vyřazených, ale stále plně 
funkčních počítačů organizaci Člověk v tís-
ni, která zajistí distribuci potřebným. Pomo-
hou tak se vzděláváním těm, kteří si nákup 
počítače nemohou dovolit. Zároveň má zno-
vupoužití nepotřebných věcí velký význam 
pro životní prostředí a je nejvhodnějším 
způsobem snižování množství odpadů. 
 
Zdroj: 
Zpravodaj pro obce a MČ Prahy v okolí 
Letiště Václava Havla Praha; 11/2024

Tip na výlet
 Armádní muzeum Žižkov

Armádní muzeum je umístěno v Praze na 
Žižkově v historických budovách Památní-
ku osvobození. Muzeum bylo pro veřejnost 
otevřeno v roce 1932, v letech 2018-2022 
prošel celý komplex budov generální rekon-
strukcí, při které byly také vytvořeny zcela 
nové expozice. Ty mapují v sedmi samostat-
ných částech vojenské dějiny českého území 
od počátků až po dnešek: Od počátků do 
roku 1740, 1740-1914, První světová válka 
1914-1918, Zákopy první světové války, Čes-
koslovensko 1918-1938, 1938-1948 a druhá 
světová válka, Od roku 1948 do současnos-
ti. Výstavní plocha expozic zabírá na 5 000 
metrů čtverečních ve čtyřech patrech, vy-
staveno je přes sedm tisíc exponátů v téměř 
třech stovkách vitrín. Mnohé exponáty patří 
k naprostým historickým unikátům. Nedíl-

nou součástí expozic muzea je také početná 
řada audiovizuálních prostředků. Armádní 
muzeum Žižkov se řadí k nejmodernějším 
i nejvyspělejším muzejním institucím svého 

druhu v Evropě, návštěvníkům nabízí kom-
plexní vědomostní, informační i emocionál-
ní zážitek. Více na www.vhu.cz
 P. Bareš
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